

健保卡 民眾權益

如何申請



健保卡為全民健保的就醫憑證，如有補換發卡的需求，
健保署提供幾項簡便方式，手機、網路、臨櫃樣樣通！



申請第一張健保卡

同時辦理健保加保及申領健保卡

- 1 新生兒：1.透過戶政事務所通報、2.向投保單位申請、3.網路申請、4.臨櫃辦理。
- 2 境外出生、初設戶籍國人或外籍人士：請先辦理健保加保手續後，再申請健保卡。



如何辦理
健保加保

健保卡補發

請準備2吋照片及工本費200元

網路申請 >>>



- 1 健保快易通APP-「健保櫃檯」

- 2 個人健保資料網路服務作業

(1) 讀卡機

(2) 自然人憑證或已註冊健保卡

- 3 免憑證專區 (現場取件)

(1) 戶口名簿之戶號

(2) 身分證明文件

臨櫃申請 >>>

- 1 健保署及委託代辦公所 (現場取件)

攜帶身分證明文件



- 2 其他臨櫃(戶政事務所(僅限本國人同時遭失身分證及健保卡或變更基本資料)、所屬投保公所、郵局代收)

攜帶身分證明文件



領卡方式：郵寄掛號或預約現場領卡，約需2-7個工作天



如何申辦
健保卡



臨櫃現場
領卡據點

注意 事項

1. 申請換補發卡期間如需就醫，可持繳納工本費之證明及身分證明文件，到醫療院所填寫「例外就醫名冊」。
2. 新生兒出生60天內可以父親或母親的健保卡就醫。

備註：若有疑義，一切以本國中文法規為準。

廣告



How to apply for the NHI card

All the rights you need to know

The NHI card serves as a reference for national health insurance. For card replacement, NHIA offers convenient access to services via mobile phone, internet and counter service.



Get your first NHI card !

① locations to apply for the NHI card for newborns :

1. The household registration office
2. The subordinate insured unit
3. Online
4. At NHI service counters

② For citizens who are born abroad or have just completed initial household registration or foreigners: Enroll in the NHI before applying for the NHI card



How to enroll
for the NHI

The NHI card replacement

Please bring a 2-inch recent photo and TWD 200.

Online application>>>



① NHI APP—NHI Counter

② Online services for personal NHI information

- (1) Card reader
- (2) Registered NHI card or citizen digital certificate

Counter service >>>

① NHIA and the authorized agent (on-site collection)
Identification document is required

② Other counter services

Household registration office (only for citizens whose ID card and NHI card are lost at the same time or for those who want to update their personal information), the subordinate insured unit or post office
Identification document is required

Ways of collecting the NHI card:
collection via registered mail or on-site collection by appointment (within 2-7 working days)



How to apply for
the NHI card



Counter service for
on-site collection

Notice

1. For those who have applied for a card replacement but not received yet, they can have NHI medical services with the receipt for application and their ID and filling out the NHI exceptional access to medical care form at the contracted healthcare provider.
2. Newborns may access NHI medical services with one of the parents' NHI cards up to 60 days after birth.